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PROTOKÓŁ Nr 34/2022 
z sesji Rady Osiedla Stare Winogrady 

z dnia 3 sierpnia 2022 r. 
odbytej w trybie zdalnym z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta, przyjęcie porządku obrad. 
Sesja rozpoczęła się o godz. 18:10. Sesję Rady otworzył Wiceprzewodniczący Rady Osiedla 
p. Krzysztof Świerczyński. Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że w sesji bierze udział 
8 radnych. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano p. Ewę 
Szczepańską, pracownika Oddziału Obsługi Północ Wydziału Wspierania Jednostek 
Pomocniczych Miasta. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 2).  
Z uwagi na obecność mieszkańców Wiceprzewodniczący Rady zaproponował przeniesienie 
punktu 8 po punkcie 1. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Pozostali radni nie zgłosili uwag do porządku obrad. 
 
8. Wolne głosy i wnioski. 
Mieszkaniec, który dołączył do sesji w sprawie Projektu Organizacji Ruchu na ul. Sadowej poprosił 
Radę Osiedla o stanowisko w sprawie organizacji ruchu na ul. Sadowej, o której mowa w punkcie 
6 porządku obrad.  
Pani Halina Owsianna zwróciła uwagę, że mieszkańcy skierowali w tej sprawie pismo do Zarządu 
Dróg Miejskich. Póki co, nie ma konkretnej propozycji rozwiązania sprawy organizacji ruchu 
na ul. Sadowej. Taki temat wymaga przeprocedowania wśród mieszkańców. Dotyczy to chociażby 
lokalizacji progów zwalniających lub odwrócenia kierunku ruchu na odcinku od ul. Słowiańskiej 
do ul. Winogrady. 
Mieszkaniec powiedział, że mieszkańcy nie chcą progów, problemem ulicy jest natężony ruch nie 
pozwalający na swobodne korzystanie z ulicy (wjazd oraz wyjazd z posesji, dojazd kurierów, gości, 
hałas, spaliny) przez jej mieszkańców. Mieszkańcy proponują potraktowane organizacji ruchu 
na ulicy podobnie jak na ul. Brandstaettera (zamknięcie ulicy z wyłączeniem dojazdu do posesji).  
Pan Wojciech Dobski poinformował, że uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami i przyznał, 
że ulica wymaga nowej organizacji ruchu. Jeśli mieszkańcy nie będą chcieli progów, Osiedle 
poprze ten głos.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że Osiedle otrzymało propozycję ZDM zaopiniowania 
montażu progów zwalniających i ograniczenia ruchu na ul. Sadowej. Poprosił mieszkańca 
o wypowiedzenie się, czy takie rozwiązanie odpowiada mieszkańcom ul. Sadowej.  
Mieszkaniec powtórzył, że głównym problemem nie jest prędkość, a duża liczba samochodów 
przemieszczających się ulicą. Mieszkańcy zaproponowali zakaz wjazdu z wyjątkiem dojazdu 
i wyjazdu z posesji, nie dotyczy rowerów.  
Kolejni mieszkańcy dodali, że również nie są zwolennikami progów i popierają pomysł, aby ulice 
typu Sadowa nie były ulicami przelotowymi tyko np. połowa ulicy miała ruch w jedną stronę i druga 
połowa w drugą stronę. Strefa zamieszkania jest dobrym rozwiązaniem. 
Pani H. Owsianna powiedziała, że nie będzie możliwe zamknięcie ulicy, ponieważ jest to ulica 
gminna. Wyjaśniła, że ul. Brandstaettera jest w innej sytuacji, tam jest jeden adres zamieszkania 
i szkoła. Być może dobrym rozwiązaniem będzie uspokojenie ruchu oraz odwrócenie kierunku 
jazdy na ulicy. 
Pan Julian Nowak zaproponował podzielenie ruchu na ulicy na połowę. Takie rozwiązanie 
pozwoliłoby na uniknięcie kierowców, którzy traktują ulicę jako przelotową. Zamknięcie ruchu nie 
jest możliwe, ponieważ to wymagałoby stałego egzekwowania.  
Mieszkaniec powiedział, że propozycja wjazdu z dwóch stron ul. Sadowej w ul. Wyżyny, jeżeli 
z ul. Słowiańskiej można by skręcić w ul. Sadową, oraz dodatkowo wprowadzenie strefy 
zamieszkania jest dobrym rozwiązaniem. 
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Godz. 18.40 na sesję dotarła p. Małgorzata Ptak-Adamczewska. Od tej pory w sesji brało udział 
9 radnych. 
 
Po dyskusji Przewodniczący Zarządu p. Krzysztof Janczewski autopoprawką zaproponował 
negatywne zaopiniowanie propozycji zmiany organizacji ruchu i montażu progów zwalniających 
na ul. Sadowej oraz zawnioskował o podjęcie uchwały wnioskującej do MIR o przygotowanie 
projektu zmiany organizacji ruchu na ul. Sadowej. 
Kolejni mieszkańcy Osiedla przedstawili problem lewoskrętu z ul. Naramowickiej 104 przy sklepie 
Biedronka. Po przebudowie ul. Naramowickiej lewoskręt został zlikwidowany, co spowodowało 
duże utrudnienie dla klientów biedronki. Plany inwestycyjne nie przewidywały likwidacji lewoskrętu. 
Dokonano jej na wniosek ZDM. Mieszkańcy w pismach z ZDM i MIR uzyskują odpowiedzi, 
że lewoskrętu nie ma, ponieważ znajduje się w strefie oddziaływania węzła. Węzeł tam zawsze 
był. Nie wiadomo dlaczego dla ZDM lewoskręt stanowi zagrożenie.  
Przewodniczący Zarządu poprosił mieszkańców o przesłanie na skrzynkę osiedlową 
dotychczasowej korespondencji w tej sprawie i na tej podstawie przygotowane zostanie pismo. 
 
▪ p. Halina Owsianna zaproponowała omówienie organizacji festynu osiedlowego; 
▪ p. W. Dobski omówił wszystkie planowane imprezy na terenie Osiedla; 
▪ p. H. Owsianna zaproponowała we wrześniu spotkania w sprawie inwestycji na terenie 

Posnanii. 
 
2. Komunikaty. 
Przewodniczący Zarządu przedstawił pisma przychodzące do Osiedla. 
 
3. Sprawozdanie Zarządu Osiedla z wydanych opinii, rozpatrzonych spraw w okresie 

między sesjami Rady. 
Przewodniczący Zarządu p. Krzysztof Janczewski poinformował o złożeniu projektu do PBO 2023 
oraz o złożeniu wniosku w konkursie grantowym na 2023. Oba projekty dotyczą Parku 
Szelągowskiego. 
 
Godz. 19.00 sesję opuściła p. M. Ptak-Adamczewska. Od tej pory w sesji brało udział 8 radnych. 
 
4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy zadań remontowych w placówkach 

oświatowych na 2023 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Wobec braku uwag poddał uchwałę 
pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała została przyjęta. 
Uchwała nr XXXIV/119/VIII/2022 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetów w zakresie prac remontowych 

miejskich chodników oraz dróg wewnętrznych i gminnych na 2023 r. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Uzgodniono, że szczegóły realizacji 
omówione zostaną z Zarządem Dróg Miejskich podczas corocznego spotkania. Wobec braku 
innych uwag, Wiceprzewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała została przyjęta. 
Uchwała nr XXXIV/120/VIII/2022 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zmiany organizacji ruchu i montażu progów 

zwalniających na ul. Sadowej. 
Wiceprzewodniczący Rady uwzględnił autopoprawkę Przewodniczącego Zarządu o negatywnym 
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zaopiniowaniu propozycji MIR i uwzględnieniu uzasadnienia w załączniku do uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała została przyjęta. 
Uchwała nr XXXIV/121/VIII/2022 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Wiceprzewodniczący Rady zaproponował zmianę porządku obrad, poprzez dodanie punktu 6A 
w brzmieniu: „Projekt uchwały w sprawie wniosku do Miejskiego Inżyniera Ruchu o zmianę 
organizacji ruchu na ul. Sadowej i poddał zmianę pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
 
6A. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Miejskiego Inżyniera Ruchu w sprawie zmiany 

organizacji ruchu na ul. Sadowej. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały zgodnie z intencją mieszkańców ul. Sadowej 
i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 7, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 1. 
Uchwała została przyjęta. 
Uchwała nr XXXIV/122/VIII/2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

7. Omówienie projektu statutu osiedla. 
Przewodniczący Zarządu zapytał czy Osiedle jest zobligowane do podjęcia uchwały opiniującej 
projekt statutu. Pracownik WJPM wyjaśnił, że Osiedle, tak jak w przypadku każdej innej sprawy 
do zaopiniowania zostało poproszone o opinię. Przewodniczący Zarządu powiedział, 
że po przejrzeniu projektu statutu oraz w wyniku obserwacji nad pracami komisji ds. ewaluacji, 
stworzony został obfity dokument, a kompetencje Rady sprowadzają się do tego, że „coś tam się 
mówi”. Ponadto, patrząc na dotychczasową działalność, Osiedle ani razu nie powoływało się 
na statut. Problemy rozwiązywane były na bieżąco. Pracownik WJPM zwrócił uwagę, że cała praca 
Rady Osiedla opiera się na statucie, chociażby zwołanie obecnej sesji, wszystkie uchwały Rady 
i Zarządu Osiedla są uchwalane w oparciu o zapisy statutowe. Przewodniczący Zarządu 
powiedział, że mimo wszystko statut nie jest aż tak ważny żeby poświęcać mu tyle czasu. Zwrócił 
uwagę, że podział Osiedla na okręgi nie jest dobrym rozwiązaniem. Nie ma również możliwości 
podejmowania współpracy z innymi osiedlami. 
Pani H. Owsianna powiedziała, że statut Osiedla powinien być bardzo krótki, merytorycznie 
czytelny dla potencjalnego mieszkańca. Powinien określać charakter i działalność jednostki 
pomocniczej. Nie powinien być rozpisany na punkty, podpunkty, dlatego że jednostki pomocnicze 
są nadzorowane przez Radę Miasta i Prezydenta, cała działalność jest opisana w Statucie Miasta. 
Zbyt duża objętość statutu zniechęca do zapoznawania się z jego treścią przez mieszkańców. 
Statut powinien być dokumentem, który skrótowo określa najważniejsze cele i zadania jakie rada 
osiedla powinna podejmować i w czyim imieniu działa na jakim terenie. 
Pozostali radni poparli wypowiedzi w sprawie statutu i ustalono negatywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Poznania. 
 
Po zakończonej dyskusji, Wiceprzewodniczący Rady zaproponował, jako wnioskodawca, zmianę 
porządku obrad, poprzez nadanie punktowi 7 brzmienia: „Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 
projektu uchwały Rady Miasta Poznania w sprawie uchwalenia statutu Osiedla Stare Winogrady” 
i poddał zmianę pod głosowanie: 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
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- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
 
Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 
w sprawie uchwalenia statutu Osiedla Stare Winogrady. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała została przyjęta. 
Uchwała nr XXXIV/123/VIII/2022 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Pracownik WJPM przypomniał o wniosku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 10 z prośbą 
o wyrażenie zgody na zmianę przeznaczenia środków celowych na 2022 r. Projekt uchwały został 
przygotowany. 
Wiceprzewodniczący Rady zaproponował zmianę porządku obrad poprzez dodanie punktu 7A 
w brzmieniu: „Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę przeznaczenia środków 
celowych naliczonych dla Osiedla, ujętych w planie finansowym Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
nr 10 na 2022 rok” i poddał zmianę pod głosowanie: 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
 
7A. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę przeznaczenia środków 

celowych naliczonych dla Osiedla, ujętych w planie finansowym Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego nr 10 na 2022 rok 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała została przyjęta. 
Uchwała nr XXXIV/124/VIII/2022 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
9. Zamknięcie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady o godz. 20:40 zamknął XXXIV 
sesję Rady Osiedla Stare Winogrady. 
 
 
 

Protokołowała       Wiceprzewodniczący Rady Osiedla 
 
 
(-) Ewa Szczepańska      (-) Krzysztof Świerczyński 



 5 

Załącznik nr 1 

LISTA OBECNOŚCI Z SESJI 
RADY OSIEDLA STARE WINOGRADY 

Z DNIA 3 SIERPNIA 2022 R. 
 

Lp. Nazwisko i imię Podpis Uwagi 

CZŁONKOWIE RADY OSIEDLA  

1. ADAMCZEWSKA Maria  OBECNA  

2. ARNDT Zbigniew OBECNY  

3. CHARŁAMPOWICZ JABŁOŃSKA Zofia NIEOBECNA  

4. DOBSKI Wojciech  OBECNY  

5. JANCZEWSKI Krzysztof  OBECNY  

6. NOWAK Julian  OBECNY  

7. ORLIK Krzysztof  NIEOBECNY  

8. OWSIANNA Halina OBECNA  

9. PTAK-ADAMCZEWSKA Małgorzata  OBECNA  

10. RÓŻAŃSKA Aleksandra  NIEOBECNA  

11. RYBKA Jakub  NIEOBECNY  

12 SONIEWICKA Aleksandra OBECNA  

13. ŚWIERCZYŃSKI Krzysztof  OBECNY  

14. ŚWITAŁA Alicja  NIEOBECNA  

15. ZIELIŃSKI Piotr  NIEOBECNY  
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Załącznik nr 2 
 

Przewodniczący Rady                         Poznań, 27 lipca 2022 r. 
Osiedla Stare Winogrady 
 
 

Na podstawie § 24 ust. 2 uchwały nr LXXVI/1117/V/2010 Rady Miasta Poznania  

z dnia 31 sierpnia 2010 r. w sprawie uchwalenia statutu Osiedla Stare Winogrady  

 

 

zwołuję 

XXXIV sesję Rady Osiedla Stare Winogrady, 

która odbędzie się 3 sierpnia 2022 r. (środa) o godz. 18:00 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

https://poznan-pl.zoom.us/j/99068568653 

 

 

Identyfikator spotkania: 990 6856 8653 
 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta, przyjęcie porządku obrad. 

2. Komunikaty. 

3. Sprawozdanie Zarządu Osiedla z wydanych opinii, rozpatrzonych spraw w okresie między 

sesjami Rady. 

4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy zadań remontowych w placówkach oświatowych 

na 2023 rok. 

5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetów w zakresie prac remontowych miejskich 

chodników oraz dróg wewnętrznych i gminnych na 2023 r. 

6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zmiany organizacji ruchu i montażu progów 

zwalniających na ul. Sadowej. 

7. Omówienie projektu statutu Osiedla. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Osiedla 
 
 

(-) Krzysztof Świerczyński 

https://poznan-pl.zoom.us/j/99068568653
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Informacje o przetwarzaniu danych osobowych podczas zdalnej sesji Rady Osiedli 
 
 
Informacje o przetwarzaniu danych osobowych podczas zdalnej sesji Rady Osiedli Zgodnie z art. 13 ust. 1 i ust. 2 
ogólnego rozporządzenia o ochronie danych osobowych (dalej RODO) z dnia 27 kwietnia 2016 r. informuję, iż: 1. 
Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Prezydent Miasta Poznania z siedzibą przy placu Kolegiackim 17, 
61-841 Poznań. 2. Wyznaczono inspektora ochrony danych (IOD), z którym można się kontaktować poprzez e-mail: 
iod@um.poznan.pl lub pisemnie na adres: plac Kolegiacki 17, 61-841 Poznań. 3. Pani / Pana dane osobowe 
przetwarzane są na podstawie art. 6 ust. 1 lit, c, e RODO w jednym lub w kilku z poniżej określonych celów: a) 
wypełnianie obowiązków prawnych ciążących na Administratorze w zakresie przewidzianym przepisami prawa (art. 18 
i 20 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej oraz uchwały Rady Miasta Poznania z dnia 31 
sierpnia 2010 r. w sprawie uchwalenia statutów osiedli – jednostek pomocniczych Miasta Poznania, numery LXXVI/1113- 
1154/V/2010) - zapewnienie jawności i dostępności do posiedzeń kolegialnych organów władzy publicznej, w tym 
sporządzenie protokołów z przebiegu sesji, b) wykonanie zadania realizowanego w interesie publicznym (art. 18 ust. 3 
ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej i art. 15zzx ust. 1 ustawy z 2 marca 2020 r. 
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych 
chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych) – zapewnienie transmisji audiowizualnej lub 
teleinformatycznej z posiedzeń organów. 4. Zakres przetwarzanych przez Administratora danych osobowych może 
obejmować: imię, nazwisko, e-mail, wizerunek, barwa głosu oraz inne kategorie danych, które uczestnik w trakcie obrad 
sesji Rad Osiedli może przekazać Administratorowi. 5. Dane po zrealizowaniu celu, dla którego zostały zebrane, będą 
przetwarzane do celów archiwalnych i przechowywane przez okres niezbędny do zrealizowania przepisów dotyczących 
archiwizowania danych obowiązujących u Administratora. 6. Posiada Pani / Pan prawo do żądania od Administratora 
dostępu do danych osobowych, ich sprostowania, usunięcia lub ograniczenia przetwarzania oraz prawo do wniesienia 
sprzeciwu wobec ich przetwarzania, na zasadach i w granicach określonych w rozdziale III RODO. 7. Ma Pani/Pan 
prawo do wniesienia skargi do organu nadzorczego, którym jest Prezes Urzędu Ochrony Danych Osobowych. 8. 
Podanie danych osobowych przez mieszkańców jest dobrowolne. Zakres udostępnianych Administratorowi danych 
wynika m.in. z konfiguracji systemu wykorzystywanego do obsługi sesji Rad Osiedli (sterowanie mikrofonem i kamerą), 
jaką zastosuje osoba, której dane dotyczą tj. uczestnik zdalnej sesji. Natomiast przez radnych osiedlowych podanie 
danych jest obowiązkowe i niezbędne do wzięcia udziału w sesji zdalnej Rady Osiedla. 9. Przebieg obrad sesji Rad 
Osiedli jest rejestrowany na nośniku informacji przy użyciu systemu wykorzystywanego do obsługi sesji Rady Osiedli. 10. 
W związku ze zdalnym trybem obradowania Rady Osiedla, do którego wykorzystywany jest program ZOOM dostarczony 
przez Zoom Video Communications, Inc Pani/Pana dane osobowe przekazywane są do państwa trzeciego będącego 
poza obszarem Europejskiego Obszaru Gospodarczego na podstawie art. 46 ust. 2 lit. c) RODO (standardowe klauzule 
umowne). 11. W związku z tym, iż Trybunał Sprawiedliwości Unii Europejskiej stwierdził nieważność decyzji 
wykonawczej Komisji Europejskiej (UE) 2016/1250 w sprawie adekwatności ochrony zapewnianej przez Tarczę 
Prywatności UE-USA, Administrator danych osobowych wdrożył dodatkowe zabezpieczenia celem ich ochrony. 
Szczegółów w tym zakresie udziela IOD. Więcej informacji nt. przetwarzania danych osobowych przez Zoom Video 
Communications, Inc znajduje się w Polityce Prywatności Zoom (załącznik poniżej). 12. Dane osobowe nie będą 
przetwarzane przez Administratora w sposób opierający się wyłącznie na zautomatyzowanym przetwarzaniu, w tym 
profilowaniu. 13. Odbiorcami Pani / Pana danych będą podmioty upoważnione do odbioru danych osobowych na 
podstawie przepisów prawa lub zawartych z Administratorem umów, w tym podmioty zajmujące się obsługą 
informatyczną Administratora. 

 


